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Plats och tid Sammanträdesrum Salen, Alvesta kommunhus, Centralplan 1, Alvesta torsdagen den  
28 november kl 15:00 – 16:40 
 
 

 
Paragrafer 

 
§§ 30 – 39 
Paragraferna behandlas i följande ordning: §§ 30-35, § 37, § 36, §§ 38-39 

 

Beslutande Thomas Haraldsson (C), ordförande och representant från kommunstyrelsen 
Lars-Olof Petersson (S), omsorgsnämnden 
Jessica Johansson (KD), samhällsbyggnadsnämnden 
Björn Nilsson (V) ersätter Golnoush Lundén Faez (C), utbildningsnämnden  

 

Ersättare Tomas Öhling (M), ersättare samhällsbyggnadsnämnden  

Representanter från 
referensgruppen 

Monica Pihl, HRF 
Charlotte Bengtsson, FUB 
Ulf Karlsson, SRF 
Christina Grönborg, FSDB 
Charlotte Widh, Autism Sverige  
Tommy Bolander, NEURO  
Lena Johansson, REUM  
Helen Gustavsson, SRF  
Kennert Nilsson, Riksförbundet Hjärtlung 
 

 

Övriga närvarande Ulrika Bengtsson, verksamhetsutvecklare 
Gunnar Näsström Hopstadius, trafiktekniker samhällsbyggnadsförvaltningen  
Sara Hedlund, trädgårdsarkitekt samhällsbyggnadsförvaltningen §§ 30-34  
Henrik Johansson, arbetsledare park samhällsbyggnadsförvaltningen §§ 30-34  
 

 

  

Justeringens tid och plats  
Ordförande justerar protokollet inom två veckor från sammanträdesdatum, därefter översänds protokollet till justeraren per 
 
   
post för justering. 
Utsedd att justera: Kennert Nilsson, Riksförbundet Hjärtlung 
 

Underskrifter 

 Sekreterare 

 

  
 Ulrika Bengtsson  

 Ordförande 
  

 Thomas Haraldsson (C)   

 Justerare 
  

 Kennert Nilsson, Riksförbundet Hjärtlung  
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KTR § 30 

Mötet öppnas 
Ordförande Thomas Haraldsson (C) hälsar välkommen och förklarar mötet öppnat.   

 

KTR § 31 

Närvaro 
Närvarande ledamöter, representanter från funktionshinderorganisationerna/-
föreningarna och övriga närvarande, se sida 1 i protokollet. 

 

KTR § 32 

Val för justering 
Ordförande frågar tillgänglighetsrådet om Kennert Nilsson, Riksförbundet Hjärtlung, 
kan utses som justerare av sammanträdets protokoll.  
 
Beslut 

Tillgänglighetsrådet beslutar att utse Kennert Nilsson, Riksförbundet Hjärtlung, som 
justerare.  

 

KTR § 33 

Godkännande av dagordning 
Ordförande frågar tillgänglighetsrådet om dagordningen kan godkännas: 

1. Mötet öppnas 

2. Närvaro 

3. Val för justering 

4. Godkännande av dagordning 

5. Dialog om tillgänglighet i den offentliga miljön 

6. Sammanträdesplan för tillgänglighetsrådet 2025 

7. Aktuellt från nämnderna 

8. Referensgruppens ärenden 

9. Övriga ärenden 

 
Beslut 

Tillgänglighetsrådet beslutar att godkänna dagordningen. 
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KTR § 34 

Dialog om tillgänglighet i den offentliga miljön 
Sara Hedlund, trädgårdsarkitekt samhällsbyggnadsförvaltningen och Henrik 
Johansson, arbetsledare park samhällsbyggnadsförvaltningen samtalar med 
tillgänglighetsrådet om tillgänglighet i den offentliga miljön. Under sammanträdet 
framkommer bland annat följande: 

- Vid utformningen av lekplatser och gröna rum har 
samhällsbyggnadsförvaltningen hitintills främst beaktat den fysiska 
framkomligheten och inte utgått så mycket från tillgänglighet för 
synskadade. 

- Samhällsbyggnadsförvaltningen tar gärna emot inspel från personer med 
erfarenhet av olika funktionsnedsättningar, så att de kan arbeta vidare med 
tillgängligheten i den offentliga miljön. Alla anläggningar är inte anpassade 
för alla, men man försöker åtminstone göra delar av de tillgängliga för alla. 
Synpunkter rörande tillgänglighet som framkommer under mötet är: 

 Det är bra att använda QR-koder för att tillgängliggöra uppläst 
information för personer som av olika anledningar inte kan ta del 
av skriftlig information. 

 Det vore önskvärt om det är möjligt att använda GPS-positionering i 
naturreservat och vid andra leder. 

 Spängerna i naturreservatet Björnholmarna är smala, om de 
breddas är det enklare för personer med dålig balans att ta sig 
fram. 

 Vid tillfälliga avspärrningar på bland annat trottoarer behöver dessa 
tydliggöras för synskadade. 

 Handtaget vid entrén till kommunhuset bör förses med gul tejp, för 
bättre kontrast för synskadade. 

- Ulf Karlsson, representant för SRF, informerar att det finns glasögon för 
seende att prova för att uppleva hur det är att ta sig fram som synskadad. 
Skulle förtroendevalda och tjänstepersoner vilja prova? Detta kanske kan 
vara en aktivitet för ett utökat tillgänglighetsråd kommande år.  

 

KTR § 35 

Sammanträdesplan för tillgänglighetsrådet 2025 
Förslag på sammanträdesplan 2025 har delgetts rådet inför sammanträdet. 
Ordförande frågar tillgänglighetsrådet om rådet kan anta förslag till 
sammanträdesplan 2025, vilket innebär att rådets sammanträden förläggs till 
torsdagen den 13 mars, torsdagen den 22 maj, torsdagen den 18 september och 
torsdagen den 4 december 2025 mellan kl 15:00 och 17:00.  
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Beslut  

Tillgänglighetsrådet beslutar att fastställa sammanträdesplan för 2025 enligt 
upprättat förslag. 

 

KTR § 36 

Aktuellt från nämnderna 
Ledamöterna från nämnderna informerar tillgänglighetsrådet om aktuella frågor i 
respektive nämnd som kan vara av intresse för tillgänglighetsrådet.  
 
Tomas Öhling – samhällsbyggnadsnämnden:  
Torget utanför stationshuset i Alvesta kommer troligtvis att byggas om framöver.  
Det har varit invigning av den nya busstationen i Torpsbruk. 
 
Lars-Olof Petersson – omsorgsnämnden: 
Arbetet med internbudgeten för omsorgsnämnden pågår och det är ett tufft arbete 
inför kommande år.  
AllboHus har varit i kontakt med omsorgsnämnden, det finns en trappuppgång i 
Söderbacka som skulle kunna bli ett LSS-boende. Allt är dock i ett tidigt skede och 
omsorgsförvaltningen tittar på om det överhuvudtaget är möjligt. 
RIAK (Resa i annan kommun) kommer att återinföras i Region Kronoberg från och 
med halvårsskiftet 2025. 
Renovering är på gång på Rönnedalsvägen och de boende får bo på Furuliden i 
Moheda under renoveringsperioden. 
 
Björn Nilsson – utbildningsnämnden:  
Inget nytt att rapportera från nämnden. 

 

KTR § 37 

Referensgruppens ärenden 
Till dagens möte har nedanstående frågor och synpunkter inkommit från 
referensgruppen 2024-10-30.  

1. Vilken information ges till föreningar för funktionsstöd, när det gäller aktiviteter 
här i kommunen? Plan för brukarens behov. 
Andreas Ejderland har skriftligen besvarat frågan: Kultur- och 
fritidsförvaltningen för dialog med olika föreningar på olika sätt. Det görs bland 
annat genom föreningsbrev som skickas ut månadsvis med olika innehåll och 
genom att föreningsträffar arrangeras med olika innehåll. Förvaltningen 
arbetar utifrån dialog och behov från föreningslivet, det kan vara uppsökande 
verksamhet eller genom att föreningar kontaktar kommunen för att få hjälp 
och stöd. Kultur- och fritidsförvaltningen har gjort en kartläggning kring vilka 
föreningar som erbjuder verksamhet för/med personer med 
funktionsvariation. Den visar tyvärr på att det är få föreningar som erbjuder 
detta. Förvaltningen har vid flera tillfällen jobbat utifrån behov från brukare 
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eller föreningar och försökt föra samman olika intressenter, exempelvis 
innebandy.  
 

2. Det behövs en genomgång av det nya bokningssystemet Rbok, som nu kommer 
att användas till lokalbokningar och ansökan om föreningsbidrag.  
Andreas Ejderland har skriftligen bemött påståendet:  Kultur- och 
fritidsförvaltningen har erbjudit en informationskväll till föreningarna under 
oktober månad 2024, där det var ett brett deltagande. Kultur- och 
fritidsförvaltningen har även arrangerat ytterligare ett tillfälle/kväll för att 
samla ihop de föreningar som behöver extra stöd. Finns ett behov utöver dessa 
informationsinsatser får föreningen kontakta kultur- och fritidsförvaltningen så 
hjälper de till. 
 

3. Hur många av kommunens anställda är funktionshindrade? Kommer man att 
arbeta för att kunna anställa fler med funktionshinder? 
Thomas Haraldsson besvarar frågan: Kommunen får inte föra register över 
anställdas eventuella funktionsnedsättningar, därför finns ingen statistik över 
det. Kommunkoncernen arbetar dock på olika sätt för att öka mångfalden 
bland anställda.  
 

4. Tillgängligheten i det nya naturreservatet är inte särskilt bra. Skyltarna och 
spårmarkeringarna måste göras tydligare. 
Andreas Ejderland har skriftligen bemött begäran: Reservatet har skapats i 
samverkan mellan samhällsbyggnadsförvaltningen och kultur- och 
fritidsförvaltningen. De tar så klart tacksamt emot förbättringsförslag för att 
öka tillgängligheten. De behöver veta om de bristfälliga markeringarna rör vissa 
delar av reservatet och i så fall vilka?  
Svaret från tillgänglighetsrådet på frågan är att i princip alla skyltar är fel. 
Texten är målad med beige färg, vilket medför för liten kontrast mellan text 
och bakgrund. Skyltarna är heller inte utsågade med riktningspilar. 
Färgmarkerningar runt lederna är för otydliga för synskadade. Förslagsvis kan i 
stället tygbitar i tydliga färger fästa runt träden i ögonhöjd vara ett alternativ. 
 

5. AllboHus bör se till att alla entrétrösklar åtgärdas, för att underlägga för 
rullstolar och rullatorer. 
Thomas Haraldsson bemöter begäran: Synpunkten kommer att skickas till 
Fredrik Rosendahl, AllboHus. 

 
6. Skyltningen vid stationens busskurer är undermåliga. Det måste framgå vart 

bussarna går och när. Talande och digitala! 
Gunnar Hopstadius bemöter påståendet: Länstrafiken Kronoberg ansvarar för 
den typen av skyltning och han har ställt frågan till dem. Det är en digital 
realtidstavla på gång till centralstationen, som kommer att visa informationen i 
skrift men också via tal genom ett knapptryck. Gunnar ska återkomma med 
huruvida samma skyltning kommer att sättas upp för tågtrafiken.  
 

7. Det behövs ”pollare” vid alla övergångsställen i Alvesta.  
Gunnar Hopstadius bemöter påståendet: Samhällsbyggnadsförvaltningen 
arbetar med att förbättra övergångställen utifrån Boverkets regler, när de av 
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andra anledningar måste byggas om. Gunnar Hopstadius har varit i kontakt 
med Trafikverket avseende de diagonala övergångsställena som bland annat 
finns vid ICA Supermarket Alvesta och vid nyasfaltering av vägen kommer de 
troligtvis att ersättas av vanliga övergångsställen. 
 

8. Vi efterlyser likabehandling av taxor, när det gäller arbete och städning. Gäller 
framför allt på LSS-boendena.  
Lars-Olof Petersson bemöter begäran: Det finns inga avgifter för städ vid LSS-
boende. Charlotte Bengtsson, FUB, förtydligar att det som efterfrågas kanske 
inte är en likabehandling av taxor utan en likabehandling av vilket arbete de 
anställda utför på LSS-boendena och därför behövs en arbetsbeskrivning för 
anställda för att tydliggöra vad som ingår i arbetsuppgifterna. Lars-Olof 
Petersson tar med sig detta tillbaka till omsorgsförvaltningen. 

 
9. Vad ingår i daglig verksamhet? 

Charlotte Widh, Autism Sverige, vill uppmana Alvesta kommun att hålla vid 
kvalitén med pedagogiska inslag i den dagliga verksamheten för att undvika att 
den blir alltmer institutionslik. Just nu fungerar den dagliga verksamheten i 
kommunen väldigt bra.  
 

10. Det behövs ett övergångsställe från Torpsbruksvägen i Moheda till Storgatan.  
Gunnar Hopstadius bemöter påståendet: Trafikverket är väghållare för 
Torpsbruksvägen, därför kan inte Alvesta kommun anlägga ett övergångsställe. 
Gunnar Hopstadius förtydligar att det måste finnas ett skäl för att det ska 
anläggas övergångsställe, det vill säga att det är svårt att ta sig över vägen på 
grund av mycket trafik. Om det är hastigheten, snarare än trafiktätheten, som 
är problemet visar forskningen på att det är farligare att anlägga 
övergångsställe, eftersom det sker fler olyckor vid övergångsställen än på 
andra sträckor. Övergångsställen i sig är inte trafiksäkerhetshöjande.  
 

11. Det fattas fortfarande belysning vid Klövervägen – Rågvägen i Moheda.  
Gunnar Hopstadius bemöter påståendet: I belysningsplanen som är antagen av 
samhällsbyggnadsnämnden står det att de gång- och cykelvägar som är 
asfalterade ska belysas, inte de som är grusbelagda. 
 

12. Ett förtydligande angående vad en god man har ansvar och skyldighet, och hur 
mycket ska en god man kunna få för information. En fråga kanske för 
överförmyndarnämnden?  
Thomas Haraldsson besvarar frågan: Finns det önskemål att bjuda in 
tjänsteperson från Överförmyndarnämnden östra Kronoberg till ett 
sammanträde nästa år? Charlotte Widh, Autism Sverige, uppger att det är 
tydligt i uppdraget för gode män vilket ansvar och skyldigheter de har. Det som 
är problemet är kommunens hantering, eftersom det hävdas att gode män inte 
behöver vara med vid vissa möten även om den gode mannen är förordnad 
avseende delen sörja för person. Detta gäller framför allt när 
genomförandeplaner ska upprättas. Lars-Olof Petersson tar med sig 
synpunkten till omsorgsförvaltningen. 
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13. Hur långt har frågan angående belastningsregistret kommit när det gäller 
anställda på äldre- och LSS-boende? 
Thomas Haraldsson besvarar frågan: Kommunstyrelsen kommer troligtvis att 
besluta om en kommunkoncernövergripande riktlinje för begäran om utdrag ur 
belastningsregistret vid nästkommande sammanträde.  

 
 
KTR § 38 

Övriga ärenden 
Christina Grönborg, FSDB, har funderingar kring tillgänglighetsrådets namn och om 
det bäst beskriver rådet, eller om det kan finnas annat namn som är bättre lämpat 
till exempel funktionshinderråd. 

Christina Grönborg, FSDB, undrar också om det skulle vara möjligt att ha en 
hjälpmedelsvisning i Alvesta kommun för olika typer av hjälpmedels exempelvis 
synhjälpmedel och rörelsehjälpmedel. Thomas Haraldsson hänvisar till kommunens 
rehabavdelning. 

Charlotte Bengtsson, FUB, menar att fler och fler kommuner återgår till att bevilja 
kontaktpersoner för personer som bor på LSS-boende för att öka deras möjlighet till 
aktiviteter.  

Charlotte Bengtsson, FUB, uppmanar omsorgsförvaltningen att se till att alla som 
bor på LSS-boendena får del av broschyren ”Om krisen eller kriget kommer” på 
lättläst svenska. 

Kennert Nilsson, Riksförbundet Hjärtlung, efterfrågar att referensgruppen får vara i 
sammanträdesrummen i kommunhuset vid sina möten. Thomas Haraldsson ska 
återkomma med svar om detta. 

 

KTR § 39 

Sammanträdet avslutas  
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